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Adjectivul cu patru terminații 

singular plural 

m. / n. f m. n. / f. 

consoană / -u - ă -i -e 

-u -ea -i -le 

 

m. / n. sg. f. sg m. pl. f. / n. pl. exemple 

acru acră acri acre struguri acri 

amabil amabilă amabili amabile doamnă amabilă 

amar amară amari amare trai amar 

bătrân bătrână bătrâni bătrâne femeie bătrână 

blond blondă blonzi blonde băiat blond 

bogat bogată bogați bogate familie bogată 

bolnav bolnavă bolnavi bolnave oameni bolnavi 

bun bună buni bune prieten bun 

cald caldă calzi calde pâine caldă 

curat curată curați curate casă curată 

deștept deșteaptă deștepți deștepte fete deștepte 

disponibil disponibilă disponibili disponibile persoane disponibile 

frumos frumoasă frumoși frumoase cărți frumoase 

gras grasă grași grase carne grasă 

greu grea grei grele exercițiu greu 

gros groasă groși groase haine groase 

gustos gustoasă gustoși gustoase mâncare gustoasă 

ieftin ieftină ieftini ieftine bilete ieftine 

interesant interesantă interesanți interesante subiecte interesante 

întunecos întunecoasă întunecoși întunecoase camere întunecoase 

liber liberă liberi libere timp liber 

luminos luminoasă luminoși luminoase spațiu luminos 

murdar murdară murdari murdare mâini murdare 

ocupat ocupată ocupați ocupate loc ocupat 

politicos politicoasă politicoși politicoase nepot politicos 

proaspăt proaspătă proaspeți proaspete salată proaspătă 

rău rea răi rele câine rău 

sănătos sănătoasă sănătoși sănătoase minte sănătoasă 

scump scumpă scumpi  scumpe rochii scumpe 

scund scundă scunzi scunde vecini scunzi 

scurt scurtă scurți scurte fustă scurtă 

slab slabă slabi slabe frate slab 

strâmt strâmtă strâmți strâmte pantaloni strâmți 

tânăr tânără tineri tinere elevi tineri 

trist tristă triști triste zi tristă 

urât urâtă urâți urâte vreme urâtă 

ușor ușoară ușori ușoare examen ușor 
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vesel veselă veseli vesele copii veseli 

Culori 

alb albă albi albe mașini albe 

albastru albastră albaștri albastre floare albastră 

galben galbenă galbeni galbene pepene galben 

negru neagră negri negre rochie neagră 

 

Adjectivul cu trei terminații 

singular plural 

m. / n. f. m. / n. / f. 

Consoană (-c, -g) / -u - ă -i 

-(i)u -ie -ii 

 

m. / n. sg. f. sg. m. / n. / f. pl. exemple 

adânc adâncă adânci apă adâncă 

auriu aurie aurii pește auriu 

drag dragă dragi oameni dragi 

englezesc englezească englezești ceai englezesc 

franțuzesc franțuzească franțuzești baghetă franțuzească 

întreg întreagă întregi măr întreg 

larg largă largi cămașă largă 

lung lungă lungi drum lung 

mic mică mici copii mici 

nou nouă noi lecție nouă 

portocaliu portocalie portocalii eșarfă portocalie 

românesc românească românești cântec românesc 

roșu roșie  roșii vin roșu 

turcesc turcească turcești muzică turcească 

viu vie vii ființe vii 

 

Adjective cu două terminații 

singular plural 

m. / n. / f. m. / n. / f. 

-e -i 

 

m. / n. / f. sg. m. / n. / f. pl. exemple 

cuminte cuminți copii cuminți 

dulce dulci mere dulci 

fierbinte fierbinți ciorbă fierbinte 

mare mari oraș mare 

moale moi halat moale 
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rece reci apă rece 

subțire subțire ață subțire 

tare tari fotoliu tare 

verde verzi frunze verzi 

 

Adjective cu o singură terminație 

m. / n. / f. sg. / pl. – bej, bleu, bleumarin, gri, kaki, maro, mov, roz, vernil 

        – asemenea, eficace, gata, perspicace. 


